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Protokół nr XXVIII/2013 

z XXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 29 sierpnia 2013 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14 do 17.10.  

W sesji udział wzięło 14 radnych (w tym 3 radnych spóźniło się), 6 pracowników urzędu 

gminy, 2 zaproszonych gości oraz 1 osoba zainteresowana obradami. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy. 

2. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do roku szkolnego 2013/2014. 

3. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi Wielkiej 

za okres I półrocza – likwidacja Gminnego Zakładu Komunalnego w celu 

przekształcenia w spółkę. 

4. Działalność klubów sportowych w 2012 r. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości, 

3) w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury – Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu w Złejwsi Małej i utworzenia Wiejskiego Domu Kultury  

w Górsku, 

4) w sprawie utworzenia Publicznej Szkoły Muzycznej I stopnia w Górsku  

i nadania statutu, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego z siedzibą  

w Szkole Podstawowej w Siemoniu, 

6) w sprawie odmowy zmiany uchwały nr XXVII/188/2013 Rady Gminy Zławieś 

Wielka z dnia 26 czerwca 2013 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości 

Czarne Błoto (dz. 16/1)  

7) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zławieś Mała, 

8) w sprawie przystąpienia do tworzenia i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju 

„Zakola Dolnej Wisły” na lata 2014 – 2020. 

6. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
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Ad. 1 Sprawy organizacyjne. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Przywitała zaproszonych gości, pracowników urzędu gminy, radnych oraz osoby 

zainteresowane obradami. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że liczba radnych 

obecnych na sesji jest wystarczająca do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Usprawiedliwiła nieobecność 1 radnego. Poinformowała radnych, o zmianach w porządku 

obrad i zapytała, czy mają uwagi. Nikt z radnych nie zgłosił wniosków. Poprosiła radnych  

o głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. Poinformowała radnych, że protokół z poprzedniej sesji, był zamieszczony na 

stronie internetowej gminy i każdy mógł się z nim zapoznać. Zapytała, czy radni mają uwagi 

do protokołu. Nikt z radnych nie zabrał głosu. W wyniku przeprowadzonego głosowania 

protokoły z XXVII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka zostały przyjęte jednogłośnie. 

Powiadomiła radnych, że Pan Marian Tofil, telefonicznie złożył wniosek do biura rady o 

dopuszczenie go do głosu w trakcie trwania obrad jeszcze przed podjęciem uchwały, która 

dotyczy jego własności. Zasugerowała, aby nie dopuszczać do głosu Pana Tofila, ponieważ 

wszystkie formalności oraz procedury dotyczące tej uchwały są zgodne z prawem, nie zostały 

zakwestionowane przez nadzór i uważa, że nie ma takiej potrzeby. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania 10 radnych było za odrzuceniem wniosku Pana Tofila, a jeden 

radny wstrzymał się od głosowania. Przed rozpoczęciem kolejnego punktu z porządku obrad 

oddała głos Panu Andrzejowi Michalskiemu Naczelnikowi OSP w Łążynie.  

Andrzej Michalski – Naczelnik OSP 

W imieniu OSP w Łążynie podziękował wszystkim, którzy brali udział w obchodach 100-

lecia tej jednostki. Szczególne podziękowania skierował do Rady Gminy za pomoc i wsparcie  

w ufundowaniu Sztandaru. Dodał, że udział Rady Gminy w zakupie Sztandaru był niezbędny 

i dzięki niej OSP Łążyn może go dumnie prezentować. Wręczył przewodniczącej 

podziękowania za pomoc w organizacji 100-lecia OSP Łążyn.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i powiedziała, że jest to zaszczyt dla całej Rady Gminy, że w trakcie tej 

kadencji poprzez działania nie tylko rady, ale także wszystkich strażaków oraz zarządu OSP 

udało się ufundować ten sztandar. Dodała, że bardzo cieszy się, że takie inicjatywy są 

podejmowane. Poprosiła pracownika urzędu gminy oraz przewodniczącego komisji Oświaty, 

Spraw Socjalnych, Kultury i Sportu o przedstawienie kolejnego tematu z porządku obrad.  

Ad. 2 Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do roku szkolnego 2013/2014. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odczytała informację przygotowaną przez Panią Inspektor ds. Oświaty Małgorzatę Kapsę.   

(Na salę obrad weszli radna Katarzyna Rezmer oraz radny Marcin Kędzierski.) 

Henryk Lizak – radny  

Powiedział, że po informacji przygotowanej przez Panią inspektor niewiele może dodać. 

Potwierdził jej słowa. Dodał, że zaangażowanie wszystkich dyrektorów w życie i rozwój 

szkoły jest bardzo duże. Zauważył zastosowanie się dyrektorów do zaleceń komisji  

z ubiegłego roku. Wyróżnił ZS w Złejwsi Wielkiej, zauważył największe pozytywne zmiany 

od ubiegłego roku i stwierdził, że jego zdaniem dyrektor zasługuje na pochwałę. Powiedział, 

że jest to jego ocena, a pozostali radni mogą wyrazić swoje zdanie w tym temacie. 

Poinformował obecnych, że mimo wszystko szkoły mają wiele potrzeb i w budżecie na 
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przyszły rok należy je uwzględnić. Poprosił o naprawienie bramy przy szkole w Przysieku, 

która została uszkodzona podczas festynu oraz wycięcie gałęzi od strony lasu, które 

przysłaniają okna. Pochwalił szkołę w Siemoniu, która otworzyła oddział przedszkolny, aby 

się rozwijać i wykorzystać pomieszczenia.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała przewodniczącemu komisji za przedstawienie tematu. Dodała, że cieszą ją 

takie spostrzeżenia ze strony radnych. Dodała, że zdaje sobie sprawę, że potrzeby szkół są 

ogromne, ale niestety budżet jest ograniczony. Zauważyła, że planując budżet na przyszły rok 

należy skupić się na priorytetach, ponieważ nie wszystko da się od razu zrobić. Zapytała, czy 

w związku z tym tematem ktoś z dyrektorów chciałby zabrać głos.  

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Dopowiedział, że przy pomocy urzędu gminy oprócz parkietu udało się wyremontować salę 

gimnastyczną. Przy okazji dokonano naprawy dachu na sali gimnastycznej i dzięki temu 

wreszcie dach nie przecieka. Naprawiony został również dach na budynku szkoły 

podstawowej w miejscu, gdzie była największa potrzeba. Z własnych środków 

wyremontowano pomieszczenie po byłym mieszkaniu nauczycieli, które zostanie 

wykorzystane na salę językową.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za wypowiedź i poprosiła o przedstawienie kolejnego punktu.  

 Ad. 3  Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego w Złejwsi 

Wielkiej za okres I półrocza – likwidacja Gminnego Zakładu Komunalnego w celu 

przekształcenia w spółkę. 

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Omówił działalność GZK za okres I półrocza. Informacja w załączeniu do protokołu.   

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała za omówienie tematu. Zasugerowała, aby urząd gminy zapewnił mieszkańcom 

druki przekazów pocztowych dotyczących opłaty za wywóz śmieci, ponieważ zauważyła, że 

niektórzy mieszkańcy mają problem ze znalezieniem informacji o numerze konta itp.  

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Zapewnił, że zobliguje pracowników, którzy zajmują się odbiorem odpadów, aby dostarczali 

mieszkańcom takie druki.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła kolejny punk porządku obrad i poprosiła przewodniczącego Gminnego Zrzeszenia 

LZS o omówienie tematu.  

Ad. 4  Działalność klubów sportowych w 2012 r. 

Rafał Żelazek – Przewodniczący Gminnego Zrzeszenia LZS 

Przedstawił temat Działalność klubów sportowych w 2012 r. Informacja w załączeniu do 

protokołu.  
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Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała Panu przewodniczącemu, wyraziła swoje zadowolenie, że cała działalność 

prowadzona jest w formie wolontariatu poświęcając własny czas i środki na tę działalność. 

Cieszy się, że współpraca LZS z GOKiS dobrze się układa, doceniła również wkład radnych 

w rozwój sportu. Uważa, że cel został osiągnięty i ma nadzieję, że sport w naszej gminie 

nadal będzie się rozwijał. 

Rafał Żelazek – Przewodniczący Gminnego Zrzeszenia LZS 

Podziękował radnej Rezmer za przekazanie sprzętu sportowego dla LZS. Dodał, że na pewno 

będzie on służył młodzieży, a jeżeli radni chcieliby również wspierać LZS to chętnie przyjmie 

ich pomoc. Podziękował także za to, że przy pomocy urzędu gminy udało się ogrodzić boisko 

sportowe w Złejwsi Małej. 

Ad. 5  Podjęcie uchwał. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie był szeroko 

dyskutowany na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy i poprosiła panią skarbnik  

o krótkie omówienie uchwały. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła jej projekt.   

Piotr Pawlikowski – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem wniosku radnego. W wyniku przeprowadzonego 

głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. Odczytała tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/194/2013 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu o omówienie kolejnej uchwały.   

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Wyjaśniła radnym zasadność podjęcia uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

 W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/195/2013 

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 
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Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o kilka słów na temat projektu uchwały w sprawie 

podziału GOKiS.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Przedstawiła obecnym uzasadnienie do projektu uchwały.  

Jarzy Dudzic  – radny 

Zgłosił wniosek formalny o wykreślenie z projektu uchwały słowa „Wiejski” i pozostawienie 

nazwy „Dom Kultury w Górsku”. Uzasadnił swój wniosek tym, że dom kultury znajduje się 

na terenie wiejskim i nie trzeba tej nazwy powielać, a poza tym, uczestnicy zawodów, którzy 

grają z ramienia WDK są wyśmiewani przez nazwę „Wiejski”. Zmieniając tę nazwę można 

temu zapobiec.  

Helena Przekwas  – radna 

Podzieliła zdanie radnego Dudzica i również wnioskowała za zmianą nazwy.   

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Kierując swoje wątpliwości do pani prawnik przypomniała radnym, że podejmując uchwałę 

intencyjną o podziale GOKiS-u w uchwale była nazwa „Wiejski Dom Kultury”.  

(Rozwinęła się dyskusja w tym temacie) 

Magdalena – Chrzanowska - Thiede – sekretarz gminy 

Poinformowała radnych, że po przeanalizowaniu zapisów ustawy o organizowaniu  

i prowadzeniu instytucji kulturalnej nie ma przeciwwskazań do zmiany nazwy WDK-u na 

Dom Kultury. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kto jest za wnioskiem radnego Dudzica. W wyniku przeprowadzonego głosowania 

9 radnych było za i 4 radnych było przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosu..  

Jarosław Karczewski – radny 

Kolejny raz wyraził swoje zdanie, że nie popiera pomysłu podziału GOKiS-u. Jako 

przewodniczący komisji budżetowej zapytał, czy zmiana kierownika WDK na dyrektora 

niesie za sobą konsekwencje finansowe i jeśli tak to, jakie. Dodał, że chciałby, aby odpowiedź 

znalazła się w protokole, ponieważ na poprzednich spotkaniach wójt odpowiadał, że żadnych 

zmian finansowych taka zmiana za sobą nie niesie. Zapytał również, czy w takim razie skoro 

powstaną dwie niezależne instytucje kulturalne w gminie imprezy, takie jak majówka będą się 

dublować. Stwierdził, że gdyby na terenie gminy funkcjonowało więcej ośrodków kultury to  

i tak jeden musiałby być prowadzącym.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że po raz kolejny powtarza, że zmiana kierownika na dyrektora nie będzie 

miała żadnych skutków finansowych, a podział środków, na br. został już dokonany. Uważa, 

że współpraca, jaka była do tej pory nie sprawdziła się i nie chce żeby taki stan trwał nadal. 

Nie może tak być, że wszystko robi się pod jedno dyktando. Każdy Dom Kultury może 

realizować własne pomysły i pokazać, co potrafi. Stwierdził, ze zdrowa rywalizacja 

kulturalna jest wskazana i pobudzi dyrektorów do aktywności społecznej.  Powiedział 
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również, że imprezy gminne, nie będą się dublowały, ponieważ dyrektorzy będą na tyle 

świadomi, aby takich działań nie podejmować.  

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, czy procedura powołania dyrektora Domu Kultury będzie taka sama jak przy 

wyborze dyrektora GOKiS-u.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że wybór dyrektora należy do jego kompetencji i jak postanowi tak będzie.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała pismo, w którym nie zgadza się z podziałem GOKiS na dwie oddzielne placówki  

i poprosiła, aby zostało ono dołączone do protokołu.  

Poniżej treść odczytanego pisma. 

„Nie zgadzam się z propozycją uchwały w sprawie podziału GOKiS na dwie 

samodzielne placówki.  

Według mnie projekt podziału podyktowany jest wyłącznie względami 

personalnymi. Nie wynika ani z oszczędności, ani z chęci poprawienia warunków 

organizacyjnych WDK pozwalających na dalszy jej rozwój.  

W Uchwale Rady Gminy Nr XXV/177/2013 z dnia 18 kwietnia w sprawie intencji 

podziału wskazano, że rozdzielenie ośrodków wpłynie na poszerzenie i uatrakcyjnienie oferty 

kulturalnej. Do tej pory jednak nie uzasadniono, w jaki sposób ten rozdział miałby 

spowodować rozszerzenie i tak już bogatej oferty realizowanej przez GOKiS. 

Powołanie kolejnej samodzielnej placówki stwarza konieczność powołania jej 

dyrektora/kierownika, czyli utworzenie nowego stanowiska kierowniczego, co wiąże się albo 

ze wzrostem kosztów utrzymania placówek kultury, albo ze zubożeniem przyznanych na 

działalność kulturalną środków przewidzianych w budżecie gminy. Wiemy przecież, że 

kosztowało to gminę już dodatkowe 6 tys. zł za zaledwie 2 miesiące. Podczas dyskusji nad 

uchwałą intencyjną zapewniano jednak radnych, że stworzenie dwóch samodzielnych 

jednostek nie pociągnie za sobą żadnych skutków finansowych. 

Należałoby się również zastanowić nad działalnością świetlic wiejskich w naszej 

gminie- czy w przyszłości mieszkańcy innych sołectw nie będą dążyć do stworzenia podobnej 

struktury na terenie swoich wsi. Uważam, że kilka świetlic wiejskich, obecnie bardzo prężnie 

działających, miałoby ku temu wszelkie możliwości. Czy wobec tego bierzemy pod uwagę 

możliwość tworzenia kolejnych samodzielnych wiejskich domów kultury z koniecznością 

powołania następnych osób kierujących tymi jednostkami? 
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Myślę, że mieszkańcom naszej gminy, może poza mieszkańcami Górska, trudno 

będzie logicznie wytłumaczyć konieczność tworzenia samodzielnych placówek kultury. 

Jestem przekonana, że w niedalekiej przyszłości przestaną liczyć się względy personalne tak 

ważne dla decydentów w tej chwili i powróci się do pierwotnego projektu uchwalonego przez 

radnych obecnej kadencji przewidującego jeden ośrodek koordynujący działalność kulturalną, 

sportową i rekreacyjną w naszej gminie.” 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał ile mieszkańców zamieszkuje gminę od strony Górska w stronę Torunia. Stwierdził, 

że jest to ok. 50% mieszkańców i nie rozumie, dlaczego ta strona gminy nie ma prawa do 

samodzielnego działania kulturalnego.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że Dom Kultury nie jest likwidowany i nadal uważa, że GOKiS może 

funkcjonować tak jak do tej pory. Wracając do projektu uchwały poprosiła radnych  

o wykreślenie we właściwych miejscach słowa „wiejski” w związku z przegłosowanym 

wnioskiem radnego Dudzica.  Poprosiła radnych o głosowanie nad uchwałą.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 11 głosach za oraz 3 przeciw 

podjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/196/2013 

w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury  

i Sportu w Złejwsi Małej i utworzenia Wiejskiego Domu Kultury  

w Górsku 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła Panią sekretarz o kilka słów na temat uchwały w sprawie utworzenia szkoły 

muzycznej.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła radnym, że w związku z uchwalą Rady Gminy o wyrażeniu woli utworzenia szkoły 

muzycznej wystąpiono z wnioskiem do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego o 

wyrażenie zgody na jej prowadzenie. Wszystkie procedury zostały dopełnione i na dzisiejszej 

sesji można tę uchwałę podjąć.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała tytuł uchwały i poprosiła radnych o głosowanie nad projektem.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/197/2013 

w sprawie utworzenia Publicznej Szkoły Muzycznej I stopnia w Górsku  

i nadania statutu 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o krótkie uzasadnienie kolejnej uchwały z porządku obrad.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
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Wyjaśniła, że po piśmie otrzymanym z kuratorium oświaty nadzór wojewody zakwestionował 

zapisy statutu punktu przedszkolnego. Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

utworzenia punktu przedszkolnego zostały wprowadzone sugerowane zmiany, dlatego 

podjęcie tej uchwały jest zasadne.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/198/2013 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego z siedzibą  

w Szkole Podstawowej w Siemoniu. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Z uwagi na to, że na salę obrad nie dotarł jeszcze pracownik urzędu gminy, który miał 

omawiać projekt uchwały nr 6 poprosiła o omówienie uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy w miejscowości Zławieś Mała.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu Rolnictwa, Budownictwa i Planowania 

Przestrzennego. 

Omówił lokalizację nowopowstałej ulicy i zaznaczył, że sąsiadujące z nią ulice również noszą 

nazwy pochodzące od nazw ptaków, tak więc zasadnym jest nazwanie jej „Gołębia”. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała tytuł uchwały i poprosiła radnych o głosowanie.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/199/2013 

w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zławieś Mała 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła pracownika urzędu gminy o krótkie omówienie uchwały w sprawie odmowy 

zmiany uchwały.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił radnym, że uchwała dotyczy odmowy zmiany uchwały w związku z wezwaniem 

Pana Mariana Tofila do usunięcia naruszenia prawa. Uzasadnienie uchwały zawiera szczegóły 

dotyczące kwestii merytorycznych, które przemawiają za tym, żeby podjąć taką, nie inną 

uchwałę.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała nazwę oraz podstawę prawną uchwały i poprosiła radnych o głosowanie. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 13 głosach za i jednym 

wstrzymującym się przyjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/200/2013 

w sprawie odmowy zmiany uchwały nr XXVII/188/2013 Rady Gminy Zławieś Wielka z 

dnia 26 czerwca 2013 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto (dz. 16/1) 
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Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do tworzenia 

i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju „Zakola Dolnej Wisły” na lata 2014 – 2020 został 

wprowadzony dopiero dzisiaj do porządku obrad. Dodała, że jeżeli nasza gmina chciałaby 

zmienić przynależność do LGD, należy podjąć uchwałę intencyjną. Przypomniała, że na 

jednej z poprzednich komisji Prezes LGD Zakole Dolnej Wisły omówił działalność Zakola.  

O więcej szczegółów dotyczących uchwały poprosiła pracownika urzędu gminy.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że podjęcie tej uchwały jest zasadne ze względu na zaawansowane prace 

związane z nowym okresem programowania Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020 oraz rolą, 

jakie lokalne grupy działania będą odgrywać w realizacji polityki Unii Europejskiej na wsi. W 

związku z nowym okresem programowania istnieje potrzeba podjęcia działań skierowanych 

na stworzenie nowej lokalnej strategii rozwoju dla tego obszaru. Ze względu na bezpośrednie 

sąsiedztwo i liczne kontakty funkcjonalne pomiędzy gminami, które są członkami Zakola 

Dolnej Wisły m. in. Dąbrową Chełmińską, Unisławiem a naszą gminą, które równocześnie 

dostrzegają wspólne cele do realizacji, zasadne jest podjęcie tej uchwały.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 
Podziękowała i zapytała czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu odczytała więc nagłówek uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXVIII/201/2013 

w sprawie przystąpienia do tworzenia i realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju „Zakola 

Dolnej Wisły” na lata 2014 – 2020. 

Ad. 6 Informacja o pracach wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił obecnym pracę między sesjami. Informacja w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił wójta o rozwinięcie następujących tematów: 

- przydomowe oczyszczalnie TRANS – KOP 

- rozmowy na temat Partnerstwa Publiczno Prywatnego 

- rozmowy z komendantem policji w Chełmży 

- spotkania z panem Mirosławem Gajdemskim 

- spotkania w Urzędzie Marszałkowskim odnośnie wadliwie wykonanej Astro – Bazy 

Jan Surdyka – wójt 

-  Przydomowe oczyszczalnie ścieków – w wyniku ogłoszonego przetargu firma TRANS-

KOP z terenu naszej gminy wygrała i została wykonawcą tego zadania. Dzięki temu, że firma 

ta stanęła do przetargu firma, która wykonywała oczyszczalnie w ubiegłym roku została 

wyeliminowana. Jest to dobre dla naszej gminy, ponieważ było z nią wiele problemów. 
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-  Partnerstwo Publiczno Prywatne – Poinformował, że nasza gmina poszukuje możliwości na 

wybudowanie sali gimnastycznej przy szkole w Przysieku. Dopiero trwają rozmowy i 

rozważa się co jest korzystniejsze dla gminy, czy wzięcie kredytu za pośrednictwem PPP czy 

normalnymi procedurami oraz jak to się ma do długu publicznego. 

- Spotkanie z zastępcą komendanta policji w Chełmży – W związku ze zgłaszanymi 

problemami dotyczącymi kradzieży na terenie gminy podejmowane są działania, aby im 

zapobiec. Temat ten był szeroko dyskutowany jak również temat znaczącej ilości interwencji 

domowych na terenie naszej gminy. Dodał, że jest to temat rozwojowy, ale zmierza do 

polepszenia bezpieczeństwa na terenie naszej gminy. 

- Spotkanie z Panem Mirosławem Gajdmeskim – Poinformował, że gmina oraz Pan 

Gajdemski posiada wspólne grunty na granicy miejscowości Zławieś Wielka 

i Toporzysko. 2/3 udziału w tych gruntach jest gminy, a 1/3 Pana Gajdemskiego. Grunty te 

obejmują tzw. masę mieszkaniową w której mieszkają 3 lub 4 rodziny a obok stoi rozpadająca 

się obora. Po 2 latach rozmów z Panem Gajdemskim sprawa dobiega końca 

i postanowiono, że 2/3 zostanie przekazane Panu Gajdemskiemu. W zamian Pan Gajdemski 

przekaże gminie odpowiednie tereny. Zrobiona została wycena, a radni zostaną o tym 

wszystkim poinformowani, kiedy zostanie przygotowany projekt uchwały. To radni 

zdecydują, czy uchwała zostanie podjęta, czy też nie.  

- Spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim odbyło się po to, aby podjąć działania  

w celu wyegzekwowania od wykonawcy ASTRO-BAZY naprawy wadliwie wykonanego 

obiektu. Pracownicy gminy oszacowali kwotę potrzebną do naprawy budynku, ale póki, co 

gmina nie może nic zrobić, ponieważ, jeśli po raz kolejny zostaną zainwestowane gminne 

środki nie uda się ich odzyskać. Nadal trzeba czekać na odpowiedź z Urzędu 

Marszałkowskiego.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o dopowiedzenie, jakie urządzenia montuje firma TRANS – KOP  

w oczyszczalniach. Czy nadal stosuje się przepompownie, od jakich miejscowości zaczęła się 

budowa przydomówek i jaki jest termin realizacji zadania.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że oczyszczalnie montowane są na terenach niżej położonych, ponieważ firma 

spieszy się, aby uniknąć wiosennych roztopów. W większości oczyszczalni montowane są 

urządzenia napowietrzające, a tylko w niektórych wpuszczane są bakterie, które są 

odpowiedzialne za proces gnilny. Uważa, że jest to lepsze rozwiązanie niż  

u poprzedniego wykonawcy. Dodał również, że został zatrudniony nowy inspektor nadzoru, 

który na pewno dokładnie będzie zajmował się tym tematem. Powiedział, że osobiście patrzył 

jak firma pracuje i uważa, że jest to robione w sposób dokładny i solidny.  

Helena Przekwas – radna 

Zapytała, co ze sprawą oczyszczalni ścieków przy Domu Kultury w Górsku. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że dokumentacja na przebudowę oczyszczalni zmierza ku końcowi, ale w tym 

roku na pewno nie uda się nic zrobić. Powiedział, że bez środków z zewnątrz jest to bardzo 

trudne, ponieważ koszt budowy wynosi ok 3 mln zł. Prosił o uzbrojenie się w cierpliwość, 

ponieważ temat ten nie jest mu obojętny, ale szuka najodpowiedniejszego rozwiązania dla 

wszystkich. 

Jarosław Karczewski – radny  
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Zapytał o budowę przepompowni w Czarnowie. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że do urzędu wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego z prośbą o złożenie 

konkretnego wniosku dotyczącego budowy przepompowni. W związku z tym tematem 

pojawiły się nowe okoliczności, z których wynika, że możemy otrzymać pomoc finansową 

tylko na ochronę terenów rolnych. W związku z tym po wykonaniu zadania przez okres 5 lat 

na tych terenach nie będzie można wydać ani jednego pozwolenia na budowę. Jeżeli takie 

pozwolenie zostałoby wydane gmina będzie musiała zwrócić otrzymane środki. Dodał, że ma 

nadzieję ze w br. zostanie ogłoszony przetarg na realizacje tego zadania,  

a budowa ruszy w przyszłym roku.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zamknęła temat dotyczący pracy wójta między sesjami i otworzyła wolne wnioski  

i zapytania.  

Ad. 7 Wolne wnioski i zapytania 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zgłosił problem wadliwie wykonanej przydomowej oczyszczalni ścieków u pewnej rodziny  

w Łążynie. Powiedział, że oczyszczalnia nie przerabia tego, co do niej wpływa i ścieki 

wylewają się na zewnątrz.  

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Odpowiedział, że ten temat jest mu dobrze znany. Niestety wykonawca nie chce uznać 

gwarancji tłumacząc się, że nie była robiona konserwacja tej oczyszczalni oraz że to co się 

dzieje nie jest winą firmy. Osobiście uważa, że odpowiedzialny za usterkę jest projektant tej 

oczyszczalni. Teren jest gliniasty i oczyszczalnia powinna zostać zrobiona w zupełnie inny 

sposób. Dodał, że jedyna możliwość naprawy to przebudowa oczyszczalni. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Wnioskuje, aby pracownicy urzędu gminy zajęli się tą sprawą. Ponieważ uważa, że należy 

pomóc tym Państwu.  

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że osobiście zajmuje się tym tematem i zobaczy, co da się zrobić.  

 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, kiedy zostanie oddana do użytku kanalizacja w Pędzewie. Na jakim etapie jest 

naprawa drogi Zarośle Cienkie – Gutowo przez las. Jakie są perspektywy adaptacji budynku 

po byłym posterunku policji w Złejwsi Wielkiej. Poprosiła o naprawę bądź wymianę tablicy 

ogłoszeń w Gutowie koło Państwa Łatka. Zapytała czy dzieje się coś w celu poprawienia 

jakości świadczonych usług medycznych na terenie gminy.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu Rolnictwa, Budownictwa i Planowania 

Przestrzennego. 

Odnosząc się do tematu kanalizacji w Pędzewie poinformował obecnych, że kanalizacja 

działa została uruchomiona i oddana do użytku. Dodał, że każdy zainteresowany na własną 

rękę musi wykonać do niej podłączenie zwracając się z prośbą o takie przyłącze do Zakładu 
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Usług Komunalnych. Jeżeli chodzi o drogę Gutowo – Zarośle Cienkie została opracowana 

dokumentacja oraz do Starostwa Powiatowego został złożony wniosek 

o wydanie pozwolenia na budowę.  

Jan Surdyka – wójt 

Poinformował obecnych, że budynek po byłym posterunku policji nie jest w pełni 

wykorzystany. Znajduje się tam punkt przyjęcia interesantów przez policję, a inne 

pomieszczenia narazie stoją puste. Przeprowadzane są rozmowy z lekarzami z terenu gminy 

w sprawie rozszerzenia usług medycznych, ale niestety nie jest to tak łatwe do zrobienia. 

Lekarzom ciężko jest uzyskać nowe kontrakty z NFZ, większą szanse mają osoby, które już 

takie kontrakty posiadają.  Dodał, że nie ma pozytywnego odzewu od osób, z którymi były 

przeprowadzane takie rozmowy.  

Janusz Fifielski– zainteresowany obradami 

Powiedział, że cześć środków z funduszu sołeckiego w Pędzewie ma zostać przeznaczona na 

wspieranie LZS Wisła Pędzewo. Poprosił o przygotowanie na zebranie wiejskie informacji 

czy jest taka możliwość, a jeśli tak to, jakie rzeczy można zakupić w ramach funduszu 

sołeckiego z przeznaczeniem na sport.  

Krzysztof Rak – asystent 

Przypomniał, że środki z funduszu soleckiego można wykorzystać na zadania własne gminy. 

Dodał, że środki mają służyć mieszkańcom sołectwa.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że taka informacja zostanie przygotowana i przekazana na zebraniu w Pędzewie.  

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, na jakim etapie jest numeracja oraz oznakowanie ulic na terenie gminy.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że takie działania zostały podjęte zajmuje się tym pracownik gminy, który 

podpatrzył jak z tym problemem poradziła sobie sąsiednia gmina Dąbrowa Chełmińska. 

Przygotowane zostały pewne propozycje, ale nie podjęto jeszcze żadnej decyzji.  

Marcin Kędzierski – radny 

W imieniu mieszkańców zgłosił problem nieczynnej latarni obok Pana Drozdowskiego oraz 

przekazał prośby mieszkańców o zamontowanie latarni w lesie w stronę figurki. Dodał, że 

zasadne jest ustawienie latarni w tym miejscu, aby dzieci mogły bezpiecznie wracać ze 

szkoły.  

Henryk Lizak – radny 

Zgłosił prośbę mieszkańców o naprawę ulic Maślakowej i Grzybowej w Starym Toruniu, 

ponieważ ludzie mają problem z przejazdem przez te drogi. Poprosił o zwrócenie uwagi na 

lampę przy sklepie w Rozgartach, która samoistnie zapala się i gaśnie.  

Andrzej Pyzik – radny 

Poprosił o przycięcie gałęzi na ulicy Cedrowej w Starym Toruniu.  

Helena Przekwas – radna 



 13 

Poinformowała, że od 2 tygodni nie świecą się lampy z przodu i tyłu Domu Kultury  

w Górsku.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że zatrudniony został nowy pracownik w urzędzie gminy, który zajmie się na 

pewno tematem lamp na terenie gminy.  

Teresa Balicka – radna 

Poprosiła o wycięcie zakrzaczeń na górze rzęczkowskiej, ponieważ utrudniają widoczność 

kierowcom.  

Janusz Fifielski– zainteresowany obradami 

Zapytał czy będzie realizowana budowa dalszej części chodnika w Pędzewie, a jeśli tak to, 

kiedy.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu Rolnictwa, Budownictwa i Planowania 

Przestrzennego. 

Odpowiedział, że jeżeli uda się uzyskać wszystkie pozwolenia to będzie możliwość budowy 

chodnika, ale nie jest w stanie powiedzieć, kiedy będzie mogła ruszyć budowa.  

 

Ad. 8 Zamknięcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Małgorzata Kutnik – Przewodnicząca Rady Gminy 

Stwierdziła, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godz. 17.10 zamknęła obrady XXVIII 

sesji rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Protokołowała: Sylwia Sypek    Przewodnicząca Rady Gminy 

 

                Małgorzata Kutnik 

 

 


